
                                                                                              
 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL BIHOR 

COMUNA TARCEA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI    T A R C E A 

 

 

 

H O T Ă R Â R E      

privind aprobarea conţinutului procesului verbal al şedinţei ordinare a                                                                 

Consiliului local al Comunei Tarcea din data de 23.07.2018 

 

  

 

 Având în vedere prezentarea de către d-na secretar Băican Elisabeta, a conţinutului 

procesului verbal  al şedinţei ordinare a Consiliului local al Comunei Tarcea din data de  

23.07.2018, 

 Ţinând cont de prevederile art.42 alin.5 din Legea nr.215/2001  privind administraţia 

publică locală-republicată, cu modificările şi completările ulterioare, 

 În baza art.45 alin.1 şi al art. 115 alin.1. lit. „b” din Legea nr. 215/2001 privind 

administratia publică locală,  republicată, 

  

 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI TARCEA 

H O T Ă R Ă Ş T E  : 

 

 

Art.1.-Se aprobă conţinutul procesului verbal încheiat în şedinţa ordinară a Consiliului local 

al Comunei Tarcea din data de 23.07.2018, în formă iniţială, fără nicio obiecţiune, conform anexei 

care face parte integrantă din prezenta hotărâre. 

Art.2.-Prezenta se comunică: 

   -Instituţiei Prefectului-Judeţul Bihor, 

   -Primarului Comunei, 

   -La dosar. 

 

 

 

Preşedinte de şedinţă,    Contrasemnează 

Kerezsi Attila-Sandor           Secretar,  

         Băican Elisabeta  

 

 

 

 

Nr.45 din 09.08.2017 

Hotărârea a fost adoptată cu 9 voturi PENTRU, 0 voturi ÎMPOTRIVĂ şi 0 ABŢINERI din cei  9 

consilieri prezenţi   

 



                                                                                              
Consiliul local al comunei Tarcea 

Anexă la HCL nr.45 din 09.08.2018 

       Preşedinte de şedinţă, Secretar, 

       Kerezsi Attila-Sandor Băican Elisabeta 

  

 

 

 

P R O C E S     V E R B A L 

 

 

  Încheiat astăzi,  23.07.2018, la sediul Comunei Tarcea, în şedinţa ordinară  a 

Consiliului local al Comunei Tarcea. 

  Din cei 11 consilieri validați în funcție sunt prezenţi 9 consilieri, fiind absenţi 

motivat d-nii consilieri Koka Iuliu-Emeric şi Oros Simion-Cristian. 

     La ședință mai participă  dl.primar Bordas Carol, d-na secretar Băican Elisabeta, d-

na inspector Sipos Eva, d-na referent Chis Marta și d-na referent Juhas Elisabeta.   

  Dl.primar solicită să se facă propuneri pentru alegerea preşedintelui de şedinţă. 

  Dl.Radu Iosif-Gheorghe îl propune pe dl.Kerezsi Attila-Sandor, nefiind alte 

propuneri, se supune la vot şi se adoptă Hotărârea nr.37/2018 cu 9 voturi pentru, niciun vot contra și 

nicio abținere. 

  Dl. Primar prezintă Proiectul de hotărâre privind ordinea de zi propusă.   

       Sunt supuse la vot materialele prezentate și se adoptă Hotărârea nr.38/2018 cu 9 

voturi pentru, niciun vot contra și nicio abținere. 

       Se dă citire procesului verbal al ședinței anterioare.   

     Nefiind obiecțiuni, se adoptă Hotărârea nr.39/2018 cu 8 voturi pentru, niciun vot 

contra și  o abținere. S-a abţinut dl.Nagy Tiberiu căci nu a fost prezent la şedinţa anterioară a 

consiliului local. 

       Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi și dl.primar prezintă Proiectul de 

hotărâre  privind  aprobarea contului de execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al Comunei Tarcea pe 

trimestrul II al anului 2018. 

  Nefiind luări de cuvânt, dl.preşedinte de şedinţă supune la vot materialele prezentate 

şi se adoptă Hotărârea nr.40/2018 cu 9 voturi pentru, niciun vot contra și nicio abținere.   

  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi şi dl.primar prezintă Proiectul de 

hotărâre privind declararea lucrărilor din proiectul intitulat „Reabilitarea și modernizarea drumurilor și 

străzilor din A.D.I. Valea Ierului, judeţul Bihor”, ce urmează a se realiza de către Asociaţia de Dezvoltare 

Intercomunitară Valea Ierului  pe domeniul public al Comunei Tarcea, ca fiind de interes public local. 

  Materialele prezentate sunt supuse la vot şi cu 9 voturi pentru, niciun vot contra   

abţinere, se adoptă Hotărârea nr.41/2018. 

  În continuare dl.primar prezintă Proiectul de hotărâre privind îndreptarea unor erori 

materiale cuprinse în Hotărârea Consiliului Local nr. 25 din data de 16.04.2018 pentru aprobarea 

documentaţiei tehnico-economice - faza Studiu de Fezabilitate şi a indicatorilor tehnico-economici pentru 

investiţia „EXTINDERE SI MODERNIZARE SCOALA CU CLASELE I-VIII, SAT GALOSPETREU, 

COMUNA TARCEA”. Materialele prezentate sunt supuse la vot şi se adoptă Hotărârera nr.42/2018, 

cu 9 voturi pentru, niciun vot contra şi nicio abţinere. 

  Se trece la următorul punct de pe ordinea de zi şi dl.primar prezintă Proiectul de 

hotărâre privind  aprobarea încheierii de acte adiționale la contractele de închiriere nr. 1259 şi 

nr.1260/27.04.2016. Materialele prezentate sunt supuse la vot şi se adoptă Hotărârera nr.43/2018, cu 

9 voturi pentru, niciun vot contra şi nicio abţinere. 



                                                                                              
  Întrucât nu s-au prezentat de către consilieri rapoarte de activitate pe anul 2017, se 

trece la punctul diverse şi se prezintă cererile adresate Consiliului local pentru soluţionare, după 

cum urmează: 

  Şcoala Gimnazială nr.1 Tarcea solicită prin adresele nr.775, 950 şi 986/2018 

decontul cheltuielilor de transport la şi de la locul de muncă  a cadrelor didactice, didactice auxiliare 

şi nedidactice pentru lunile aprilie, mai şi iunie, respective pentru anul financiar 2018. Prin adresa 

nr.1080/2018 solicită sprijin pentru efectuarea unor lucrări şi activităţi care nu pot fi plătite conform 

Legii nr.1/2011 din bugetul şcolii ci doar din finanţarea complementară asigurată de către consiliul 

local din bugetul local, după cum urmează: obţinerea autorizaţiei de securitate la incendiu pentru 

Şcoala gimnazială din Adoni, şi Grădiniţa cu program normal nr.1 Tarcea, precum şi  pentru 

verificarea instalaţiei de protecţie la trăsnet. Prin adresa nr.1081/2018 şcoala solicită să se comunice 

dacă în proiectul pentru reabilitarea Şcolii gimnaziale din Galoşpetreu au fost cuprinse fonduri 

pentru  amenajarea căii de acces la nevoile persoanelor cu handicap, accesibilitatea intrării în clădire 

la nevoile individuale ale persoanelor cu handicap, respective dacă s-a prevăzut un grup sanitary 

adaptat şi echipat corespunzător la nevoile persoanelor cu dizabilităţi. Cu adresa nr.1082/2018 

Şcoala gimnazială nr.1 Tarcea solicită  asigurarea de fonduri pentru achiziţionarea şi instalarea 

sistemelor de supraveghere video la structurile arondate, căci există sisteme de supravehere video 

doar la cele două clădiri ale şcolii Gimnaziale nr.1 Tarcea şi împrejurul acestora. 

      Dl.primar arată că în bugetul comunei pe anul 2018 care este unul de austeritate  nu 

sunt cuprinse fonduri pentru naveta cadrelor didactice, se va avea în vedere acest lucru la eventuale 

rectificari ale bugetului, dacă se vor identifica noi surse de venit. În ce priveşte obţinerea 

autorizaţiei de securitate la incendiu, au fost executate lucrările impuse pentru obţinerea 

autorizaţiilor de securitate la incendiu, iar referitor la celelalte puncte deocamdată nu dispunem de 

fonduri alocate în aceste scopuri. Proiectul  şcolii din Galoşpetreu, pentru care am accesat fonduri 

europene, cuprinde acces  în clădire şi grupuri sanitare pentru persoane cu dizabilităţi. 

  Telekom Romanian Mobile Communications SA cu sediul în Bucureşti, prin 

scrisoarea   nr.100718/TKRM/TIN/ROR/166777 îşi exprimă intenţia menţinerii relaţiei contractuale 

care priveşte contractul nr. CR 2.190 SA din 29.11.2017 şi semnarea unui act adiţional la contractul 

existent, pentru o nouă perioadă contractuală, în aceleaşi condiţii financiare. 

  Dl.primar arată nu putem încheia un act adiţional privind prelungirea duratei 

contractului în aceleaşi condiţii financiare şi vom invita reprezentanţii firmei pentru negocierea 

chiriei.  

  D-na Balajti Maria din Galoşpetreu arată că nu are venituri suficiente pentru a 

acoperi cheltuielile cu analizele medicale şi achiziţionarea medicamentelor şi solicită acordarea unui 

ajutor social; anexează cererii un număr de 3 bilete de externare din spital. 

  Dl.primar arată că familia deţine terenuri şi realizează venituri peste astfel nu 

îndeplineşte condiţiile impuse de Legea nr.416/2001 pentru a beneficia de ajutor social. 

  D-na consilier Visky Maria arată că  problema investigaţiilor medicale costisitoare şi 

a medicamentelor scumpe este una cu care se confruntă din păcate toţi cei bolnavi. Populaţia  

comunei este îmbătrânită şi în general cu venituri mici; astfel de cereri ar putea să depună oricare 

locuitor al comunei care suferă de vreo boală.  D-na este pensionară, soţul este apt de muncă iar 

copiii lor sunt cu posibilităţi materiale, sunt căsătoriţi şi lucrează în străinătate. 

  Cererea este supusă la vot şi respinsă cu unanimitate de voturi. 

  Numita Lakatos Mirabela şi Farkas Sandor din Tarcea solicită aprobarea de locuri de 

casă pentru construire de locuinţe. 

  Dl.viceprimar arată că Lakatos Mirabela deţine locuinţă în colonie iar numitul Farkas 

Sandor şi-a vândut-o cu câţiva ani în urmă, după care a plecat din localitate, s-a reîntors şi 

momentan locuieşte într-un spaţiu improvizat în colonia de romi. Arată în continuare că se va 



                                                                                              
convoca Grupul de Lucru Local pentru incluziunea cetățenilor români aparținând minorității rome 

pentru şedinţă de lucru şi se vor deplasa în colonie. 

  D-na Bogdand Emilia-Monika din Galoşpetreu în calitate de administrator II, solicită 

aprobarea funcţionării barului din Galoşpetreu zilnic între orele 7-24. Anexează cererii CUI firmă şi 

acordul a 3 vecini. 

  După discuţii, consilierii resping în unanimitate cererea, urmând ca barul în cauză să 

funcţioneze doar până la ora 22,00. 

  În continuare iau cuvântul următorii consilieri: 

  Dl.Radu Iosif-Gheorghe arată că s-a tot discutat referitor la capela mortuară din 

Tarcea, trebuie să se facă o extindere şi renovare a acesteia, instalaţia de răcire  este egală cu zero. 

Podeţul care duce spre parcela Buzaret este prea îngust, maşinile şi utilajele agricole nu pot trece, se 

impune lărgirea acestuia, de asemenea utilizatorii terenurilor de lângă drumurile de exploataţie  

pietruite prin măsura 125 au desfiinţat şanţurile de scurgere a apelor, deteriorând drumurile. 

  Dl.Zeffer Imre arată că din luna martie nu este curent electric în holul de la after 

school, există cutie de prim-ajutor dar este goală. De asemenea terenul din imediata apropiere a 

after schoolului este plin de bălării; se impune o curăţenie şi în parcul mare din Galoşpetreu. Să se 

ia legătura cu reprezentanţii SC APA CANAL NORD VEST SA pentru a se igieniza împrejurimile 

gospodăriei de apă din Galoşpetreu.  

  Dl.primar arată că în ce priveşte capela mortuară din Tarcea, acesta este un proiect 

pentru viitor. Referitor la podeţ, vom rezolva cazul cu ajutorul firmelor care arendează terenuri în 

zonă şi folosesc podeţul respectiv, vom face de asemenea o inspecţie a drumurilor pietruite.  Se vor 

organiza echipe de persoane beneficiare de ajutor social şi  obligate la muncă în folosul comunităţii 

pentru cosirea ierbii şi igienizarea domiului public. Se va lua legătura şi cu conducerea firmei care a 

preluat sistemul de alimentare cu apa.        

    Nefiind alte probleme dl. preşedinte de şedinţă declară închise lucrările şedinţei. 

 


